
Zielone MYSŁOWICE
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 

WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

W tym przypadku, dzięki 
wsparciu Narodowego 
i Wojewódzkiego Fun-

duszu Ochrony Środowiska uda-
ło się uniknąć skażenia środowiska. 
Mieszkańcy mogą odetchnąć z ulgą. 
Ale podobnych sytuacji na terenie 
województwa śląskiego jest sporo. 

- Aby skuteczniej eliminować nie-
legalne składowiska, konieczne jest 
stworzenie ich pełnego wykazu - oce-
nili uczestnicy lutowego posiedze-
nia Wojewódzkiej Rady Dialogu 
Społecznego odbywającego się pod 
przewodnictwem marszałka woje-
wództwa Jakuba Chełstowskiego 
poświęconego tym razem likwidacji 
tzw. bomb ekologicznych w regionie.

W posiedzeniu WRDS wzięli 
udział m.in. zastępca prezesa Naro-
dowego Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej Domi-
nik Bąk, Tomasz Bednarek, prezes 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Katowicach oraz samorządowcy.

Zaznaczono, że na  
Śląsku problem 
składowania wciąż 
istnieje i to w dużej skali. 

Dotyczy to takich gmin, jak My-
słowice, Bytom, Siemianowice Ślą-
skie, Ogrodzieniec, Myszków, Mar-
klowice, Dąbrowa Górnicza, Ro-

gów, Pszów, Wodzisław Śląski i Ka-
towice, zwłaszcza w dzielnicy Szo-
pienice, gdzie niegdyś funkcjono-
wały duże zakłady przemysłowe. 

- Z nielegalnymi składowiskami 
odpadów jest ten problem, że często 
trudno ustalić właściciela składowi-
ska, a co za tym idzie stan prawny 
nieruchomości. Wsparcie finanso-
we z przeznaczeniem na usuwanie 
składowisk nadal nie jest wystarcza-
jące - argumentowali samorządow-
cy zaznaczając przy tym, że dzięki 
zaangażowaniu parlamentarzystów  
i strony rządowej ostatnie lata to 
szereg pozytywnych zmian w za-
kresie skuteczności likwidacji „dzi-
kich” wysypisk. Wśród nich wy-

mienili utworzenie systemu telein-
formatycznego BDO, który ułatwia 
nadzór nad „obiegiem” odpadów, 
obowiązkowy monitoring, czy no-
we wymagania zapisane w formie 
przepisów określające organizację 
miejsc wyznaczonych do gospoda-
rowania i przetwarzania odpadów.

Według ostatnich danych, 
aktualizowanych w 2019 
roku, w całym kraju 
znajduje się ponad 300 
dużych nielegalnych 
składowisk odpadów. 

Jak zaznaczył biorący udział  
w posiedzeniu wiceprezes Narodo-
wego Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej, Dominik 
Bąk wciąż nie dysponujemy wystar-
czającą liczbą instalacji przetwarza-
jących odpady.

- Koszty rzeczywiście są duże. Uty-
lizacja jednej tony odpadów to kwo-
ta 14 tysięcy złotych. Dla przykładu, 
likwidacja składowiska w Mysłowi-
cach wiązało się z usunięciem 8 ty-
sięcy ton odpadów - wyliczał Domi-
nik Bąk jednocześnie pozytywnie 
odnosząc się do pomysłu samorzą-
dowców o utworzeniu pełnego wy-

kazu nielegalnych składowisk w po-
szczególnych regionach. 

Odpady wiążą się także  
z zagrożeniami, jak choćby 
wysokim stężeniem 
rozpuszczanego węgla 
organicznego, a proces 
likwidacji składowisk 
wiąże się z ogromnymi 
kosztami, które przerastają 
możliwości samorządów.

- Temat składowania i utyliza-
cji odpadów to od lat bolączka na-
szego regionu. Dzięki wsparciu stro-
ny rządowej udaje się wiele tych pro-
blemów rozwiązać, dobrym przy-
kładem z ostatnich lat są Mysłowi-
ce, czy Świętochłowice, gdzie z powo-
dzeniem likwiduje się bomby ekolo-
giczne, zagrażające życiu i zdrowiu 
mieszkańców. Warto jednak zasta-
nowić się nad usystematyzowaniem 
kwestii organizacyjnych, aby sprawą 
likwidacji nielegalnych składowisk 
odpadów zajmowała się jedna insty-
tucja, a nie kilka podmiotów. W efek-
cie samorządy terytorialne, rząd, czy 
agendy rządowe mają różne kompe-
tencje - podsumował marszałek wo-
jewództwa Jakub Chełstowski.

Wojewódzki Fun-
dusz Ochro-
ny Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Ka-
towicach od wielu lat pro-
wadzi konsultacje z przed-
siębiorcami, samorządowca-
mi, spółdzielcami, aby po-
znać ich potrzeby w zakre-
sie inwestycji ekologicznych. 
Dzięki temu udaje się Fundu-

Czas na konsultacje z FunduszemCzas na konsultacje z Funduszem
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach

ZAPRASZA DO KONSULTACJI
„Listy przedsięwzięć priorytetowych planowanych do dofinansowania ze środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 2023 rok”.
Fundusz zachęca w terminie do 11 marca 2022 roku do złożenia propozycji przedsięwzięć  

do dofinansowania, w ramach poszczególnych kierunków działalności Funduszu.
Prosimy o kierowanie korespondencji wyłącznie drogą elektroniczną pod adres: 

konsultacje@wfosigw.katowice.pl 

szowi wspomagać osiąganie 
celów środowiskowych wo-
jewództwa śląskiego i kiero-
wać środki finansowe na re-
alizację przedsięwzięć wska-
zanych w Liście prioryte-
tów, która powstaje w efek-
cie konsultacji. W tym roku, 
jak w poprzednim z powodu 
pandemii, odbywają się one 
elektronicznie. 

Czy zaleją nas śmieci?
Podczas pierwszej w tym roku Wojewódzkiej 
Rady Dialogu Społecznego w Katowicach 
dyskutowano na temat nielegalnych 
składowisk śmieci. Sprawa ta jest 
szczególnie bliska mieszkańcom Mysłowic, 
bowiem to właśnie w naszym mieście,  
w poprzednim roku trwała akcja usuwania 
niebezpiecznych odpadów z Brzezinki.

Tomasz Bednarek, prezes WFOŚiGW w Katowicach, podczas posiedzenia Rady Dialogu Społecznego.
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